
 

 

 
Modlitba díkuvzdání  
 
Pane,  
je čas sázet a čas sklízet.  
Čas pracovat a čas odpočívat. 
Je čas napětí a čas uvolnění.  
Stojíme skoro na konci roku hospodáře.  
Nastal čas děkovat.  
Děkujeme za všechno, co jsme z plodů země přijali. 
Je toho dost.  
Pro nás i pro druhé.  
Máme co darovat,  
oč se rozdělit.  
Děkujeme, že žijeme v úrodné krajině.  
Že nevíme, co je hlad.  
Prosíme, ať si to každý den uvědomujeme,  
ať si nenaříkáme, ale ať umíme být vděční.  
Amen  
 
 
Z knihy modliteb „Ty jsi se mnou“ 
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Farní sbor Českobratrské církve evangelické, Huslenky 439, PSČ 756 02  

Telefon: 571 445 072, huslenky@evangnet.cz,  IČO: 49563165 

Farář: Jiří Palán (731 628 027), kurátor: Jiří Sívek (733 203 487)  

Číslo účtu: 129663139-0300, web: cce.huslenky.cz 
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PODZIMNÍ 
SBOROVÝ DOPIS 
Českobratrské církve evangelické v Huslenkách 

2024 
„Všechno, cokoli mluvíte nebo děláte, čiňte ve jménu 

Pána Ježíše a skrze něho děkujte Bohu Otci.“   
(Koloským 3,17) 



Milé sestry, milí bratři, milí přátelé,  
ve vyprávění Lukášova evangelia (Lk 17, 11-19) Pán Ježíš uzdraví deset 

malomocných … Malomocenství bylo ve starém Izraeli vážná nemoc. Ne vždy 

smrtelná. Ale vždy vyřazovala nemocného ze společnosti. Malomocní museli 

být izolováni, nesměli na veřejná místa, na tržiště, a samozřejmě ani do Božího 

chrámu. Jejich osud trochu připomínal úděl nemocných covidem v časech 

nedávné pandemie.  

Z těch deseti malomocných se ale jenom jeden vrátil, aby Ježíši za své 

uzdravení poděkoval. Může nás to pohoršovat. Taková nevděčnost! Ostatně 

i sám Ježíš se podivuje: „Nebylo jich očištěno deset?“ Namísto kroucení hlavou 

ovšem můžeme evangelium přijmout jako sobě nastavené zrcadlo. Možná těch 

devět „nevděčných“ uzdravených si jenom neuvědomilo, že mají za co děkovat. 

Nejsme i my sami takoví? Dokud jsme zdraví, dokud máme co jíst a pít a co na 

sebe, dokud máme práci, dokud máme střechu nad hlavou, dokud alespoň v naší 

zemi je mír – považujeme všechny tyto věci za víceméně samozřejmé. 

Ale dokonce, i když jsme třeba nemocní a uzdravíme se, nevidíme v tom důvod 

ke zvláštní vděčnosti. Na zdraví máme přece právo! Vždyť od toho tu jsou 

doktoři, antibiotika, prášky na bolest, abychom se pořád cítili skvěle, nebo 

alespoň jakžtakž.  

Přitom máme za co být vděční. Každé nové ráno, každý nový den, rodina, 

přátelé a známí, dobrá úroda na poli, plné regály obchodů, zdravé srdce, plíce 

a nohy, evangelický sbor v Huslenkách, nebe bez nepřátelských bombardérů 

a raket…nic z toho není samozřejmé. Nic z toho není natrvalo. Všechno 

je vzácné a křehké.  

Je důstojné a spravedlivé vrátit se a poděkovat. Smíme Bohu děkovat 

soukromě ve svém srdci, ve svých modlitbách. Nebo veřejně při bohoslužbách. 

Třeba v neděli 13. října při bohoslužbách díkčinění v našem kostele.  Nuž Bohu 
děkujeme, ústy i srdci svými!  

 

Pozvání (nejen) k nedělním bohoslužbám  
Všechny srdečně zveme k bohoslužbám díkčinění v neděli 13. října. 

V rámci bohoslužeb bude sboru představeno také 13 děvčat a chlapců, kteří letos 

nastoupili do konfirmační přípravy. Už to je velký důvod k díkuvzdání. Chcete 

vědět, kteří a které to jsou? Tož přijďte do kostela!   

V neděli 20. října bude naším hostem Josef „Pepík“ Bartošek. V současné 

době je farářem v Prčici. Po bohoslužbách bude následovat cestopisná beseda, 

při níž nám Pepík představí tentokrát Jordánsko, zemi s biblickým jménem, 

množstvím úžasných památek a neméně zajímavou současností.  

Tradiční sborová neděle se společným obědem bude 10. listopadu. Naším 

hostem bude synodní senior Pavel Pokorný. A řeč bude jistě také o přítomnosti 

i budoucnosti Českobratrské církve evangelické i všem, co nás zajímá a na co 

se Pavla Pokorného zeptáme.  

A ještě jedno oznámení. Při konfirmační slavnosti na jaře jsme se opět fotili 

na společné sborové fotografii (po šedesáti dvou, a ještě dalších dvou letech…) 

Její náhledy jsou již k dispozici. Můžete si je prohlédnout na sborovém webu, 

Facebooku a samozřejmě také přímo v kostele a fotografii si objednat.  

 

Co vy na tom staršovstvu …  
Co vy na tom staršovstvu vlastně vždycky tak dlouho děláte? To je otázka, 

kterou často slýchávají naše presbyterky a presbyteři (dost často od svých 

nejbližších …).  Staršovstvo sboru se schází zpravidla jednou měsíčně, vždy 

po nedělních bohoslužbách. Schůze trvá většinou tři až čtyři hodiny. Co tam ale 

vlastně tak dlouho děláme?  

Na to se dá celkem jednoduše odpovědět, a proč ne na stránkách tohoto 

sborového listu. Vezmeme to pěkně popořádku podle programu zářijové 

schůze.  

Schůze staršovstva začíná modlitbou presbyterů a čtením z Bible, jak ostatně 

předepisují církevní řády. Po vyřízení formalit, účasti, omluv a absencí, 

připomínáme jubilanty z řad členů staršovstva. Bývá zvykem, že ten, kdo má 

v daný měsíc narozeniny, připraví pro ostatní drobné pohoštění. Poté následuje 

vzdělávací program.  

V další části schůze se věnujeme hospodářským otázkám. V září jsme tak 

řešili mimo jiné vyúčtování energií, letní výmalbu sociálních zařízení na faře, 

jednání s pojišťovnou, velkou vodu v kotelně, chystanou stavbu přístřešku 

na dřevo na farní zahradě a možnosti budoucího odizolování farní budova. 

Bylo toho dost, dá se říci, že řešení hospodářských záležitostí nám většinou 

na schůzi zabere nejvíce času.  

Poté, co jsme kladně zhodnotili proběhlé letní sborové akce, seniorátní 

evangelickou neděli, výlet do ZOO, víkendovku a bohoslužby v Rožnově jsme 

se pustili do plánování bohatého podzimního, ale již také vánočního programu. 

Je na co se těšit!  

Spoustu času nám zabrala také příprava podkladů pro letošní zasedání 

konventu východomoravského seniorátu, které se uskuteční v sobotu 

9. listopadu na Vsetíně. V závěrečné části schůze jsme se zabývali startem 

pravidelných sborových shromáždění v týdnu, pastorací starých a nemocných 

členů sborů, rozpisem úklidů a kostelnických služeb apod. Jak pečlivě zapsala 

Irena Michalíková, schůze byla ukončena společnou modlitbou v 15:15.  

Současné staršovstvo bylo zvoleno na jaře roku 2021. Nachází se tedy zhruba 

v polovině svého šestiletého mandátu. Je před námi ještě spousta práce 

na zachování a růstu našeho sboru. Jsme vděční za Vaši podporu a modlitby!  


